
Běžecké stopy v okolí. 

Není mezi námi mnoho těch, kteří sami o své vůli a nezištně věnují svůj volný čas ve 

prospěch široké veřejnosti. Konkrétně mám na mysli členy Skiklubu Pastviny a přátele bílé 

stopy, kteří se snaží vyjíždět a udržovat běžecké stopy v okolí obce, případně propojení 

těchto stop s lyžařským areálem v Českých Petrovicích. Tato investice ve prospěch veřejnosti 

se neskládá pouze z volného času dobrovolníků a nadšenců, ale i z nákladů, které hradí 

Skiklub, na pohonné hmoty a údržbu k tomu potřebné techniky. Zmíněné aktivity 

bezpochyby vítají všichni příznivci běžeckého lyžování a rozhodně to rozšiřuje možnosti 

turistického a sportovního vyžití pro všechny. Všem lidem, kteří se na stopování podílejí, 

samozřejmě patří velké poděkování od všech vyznavačů bílé stopy, ale i od obce. Svou prací 

přispívají k větší spokojenosti veřejnosti a dobré náladě. 

Na druhou stranu musím konstatovat, že jsou mezi námi i ti, kteří si neuvědomují, že za  

upravenou lyžařskou stopou, která je volně přístupná a má sloužit co nejširší veřejnosti je 

nějaká práce, nějaké úsilí a vynaložené prostředky. Na běžeckou stopu zbytečně rozježděnou 

čtyřkolkou, nebo terénním autem, je smutný pohled, nehledě na zmařené úsilí lidí a 

vynaložené prostředky. 

Dovoluji si tímto požádat všechny příznivce motoristického sportu, aniž bych je chtěl 

omezovat: „Zvažte, zda je nutné vyrazit si na projížďku ve sněhu právě tam, kde si příznivci 

jiného sportu, třeba v upravené stopě užívají klid a přírodu právě na lyžích“. Myslím, že je 

na místě spíše respekt a ocenění práce druhých, než maření a ničení.  

        L. Škůrek,  starosta 

 


